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Zápis 
 

ze zasedání Zastupitelstva obce Orlické Podhůří, konaného dne 10. 1. 2024 na 

 Obecním úřadě v Dobré Vodě, od 1700 hod. do 1900 hod. 

 

Ověřovatelé zápisu: Marta Folková, Vojtěch Skalník 

Účast: 7 členů zastupitelstva dle presenční listiny 

               Lucie Kaplanová, Petr Skalický - omluveni 

Typ hlasování: pro/proti/zdržel se                               

 

Program: 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání žádosti o finanční příspěvek pro Domov důchodců Ústí nad Orlicí 

b. Projednání žádosti o finanční příspěvek pro Centrum sociální péče Města Ústí nad Orlicí 

c. Projednání žádosti o odkup p.p.č. 273/2 a části p.p.č 275/1, k.ú. Říčky u Orlického 

Podhůří. 

Výsledek hlasování: 7/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Martu Folkovou a Vojtěcha Skalníka. Výsledek hlasování: 5/0/2  

3) Proběhla kontrola plnění usnesení ze schůze zastupitelstva obce ze dne 6. 12. 2023 

4) Rozpočtové opatření č. 1/2024 nebylo předloženo.  

5) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 150 000 Kč pro společnost 

HRUŠKA, spol. s r.o. za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Říčky 

v roce 2024. Výsledek hlasování: 7/0/0 

6) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 240 000 Kč pro Zuzanu 

Štanglerovou za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Rviště v roce 2024. 

Výsledek hlasování: 7/0/0 

7) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar pro Místní akční skupiny NAD 

ORLICÍ, o.p.s. Finanční příspěvek bude poskytnut ve výši 10 Kč/obyvatel. Výsledek hlasování: 

6/0/1 

8) ZO projednalo a schválilo darovací smlouvu pro Myslivecký spolek Orlické Podhůří. Finanční dar 

je poskytován ve výši 15 000 Kč na spolkovou činnost, především provozování mysliveckého 

kroužku. Výsledek hlasování: 7/0/0  

9) ZO projednalo a schvaluje mimořádnou odměnu starostce obce za vysoké pracovní úsilí spojené 

se zpracováním a  administrováním velkého počtu dotačních projektů v roce 2023 ve výši jedné 

měsíční odměny platné od 1. 1. 2024. V roce 2023 obec realizovala 13 dotačních projektů, pro 

které starostka zajištuje veškerou dotační administraci (zpracování žádostí o dotace, organizace 

výběrových řízení v režimu VZMR, zpracování žádostí o platbu a podávání zpráv v době 

udržitelnosti), zvláště u projektů financovaných z EU bylo zvykem si na tuto činnost najímat 

externí firmy. Výsledek hlasování: 6/0/1 

10) Projednání projektových dokumentací 

a. ZO se seznámilo s orientačními nabídkami na instalaci FVE na budově obchodu ve Rvišti. 

Obec má jeden rok na doložení smlouvy o připojení a výběrového řízení. Nabídky je třeba 

nechat předělat na srovnatelný výkon 15,3 kWh. Jako první krok je třeba zajistit smlouvu 

o připojení. 

b. Starostka ZO informovala o přípravě výběrového řízení na nový DA pro JSDH. 

c. Starostka ZO informovala o poptávce na dodavatele stavebních prací na akci „ZŠ a MŠ 

Orlické Podhůří – učebna“. 

d. ZO projednalo další postup při pořízení regulačního plánu – pracovní schůzka s Ing. arch. 

Vaníčkovou bude v pátek 26.1. od 16 hodin na úřadě v Dobré Vodě. 



2 

 

e. Starostka ZO seznámila se záměrem ČEZ Distribuce na výměnu vedení NN v části Říček. 

Vrchní vedení bude nahrazeno podzemním. V rámci akce budou odstraněny sloupy, na 

kterých má obec instalováno veřejné osvětlení. Obec zadala projektovou dokumentaci na 

nové VO v dotčené části, cena projektové dokumentace je 40 000 Kč. 

f. Starostka ZO informovala, že navrhuje nechat vyprojektovat položení chrániček na 

optické kabely po celých Říčkách – realizace by mohla probíhat postupně dle jednotlivých 

výkopových prací (v souběhu s výměnou NN, s rekonstrukcí chodníků nebo s výstavbou 

splaškové kanalizace). Cena PD ještě není známa, pořízení bychom probrali na únorovém 

jednání ZO. 

11) ZO projednalo formu veřejných schůzí – ve středu 7.2. bude od 18 hodin v KD Říčky, jednání ZO 

bude od 17 hodin do 18 hodin. Ve čtvrtek 8.2. bude schůze od 18 hodin ve Rvišti.  

12) ZO projednalo žádost Domova důchodců Ústí nad Orlicí o poskytnutí finančního příspěvku 

z rozpočtu obce na provoz v roce 2024  a schvaluje finanční dar ve výši 30 000 Kč.  Výsledek 

hlasování: 7/0/0 

13) ZO projednalo žádost Centra sociální péče Města Ústí nad Orlicí o finanční spoluúčast na provozu 

pečovatelské služby pro rok 2024  a schvaluje finanční dar ve výši 19 250 Kč.  Výsledek 

hlasování: 7/0/0 

14)  ZO projednalo žádost manželů Svobodových o odkup části p.p.č. 273/2 a části p.p.č 275/1, k.ú. 

Říčky u Orlického Podhůří. Rádi by si zvětšili pozemek okolo chaty. Pozemek p. č. 273/2 tvoří 

přístup k lesnímu pozemku p. č. 275/1 a 194/1, který je v obecním majetku. Obec p.p.č. 273/2 

potřebuje jako přístupový pozemek za účelem těžby. ZO nesouhlasí s prodejem části p.p.č. 273/2, 

je ochotno uvažovat o prodeji malé části p.p.č.  275/1 k zarovnání pozemku. Výsledek hlasování: 

6/0/1 

15) Starostka zastupitele pozvala na besedu s fotografem Rostislavem Bartoněm – v pátek 19.1.2024 

od 18 hod  v Kulturním domě Říčky. Výběr vstupného dobrovolného zajistí Jiřina Jebousková. 

16) V rámci diskuze byly probrány následující body: 

a. Starostka ZO informovala o možnosti pořídit pro jubilanty novou knihu Orlickým rájem a 

okolím za cenu 260 Kč. ZO souhlasí s pořízením knihy jako dárku jubilantům Výsledek 

hlasování: 6/1/0 

b. Starostka ZO seznámila se záměrem Jiřího Pávka požádat o změnu územního plánu. 

Předmětem žádosti má být změna p.p.č. 464/2, k.ú říčky u Orlického Podhůří na lokalitu 

k zastavění SV nebo BV. 

c. Starostka ZO seznámila s možností nabízených dotací z MAS z programu SZP (Společná 

zemědělská politika, dříve Program rozvoje venkova). Pro obec je zajímavá Fiche 5 

Základní služby a obnova obcí (hřiště, hřbitovy, jídelny, zastávka MHD, komunální 

technika, veřejná prostranství, prostor pro separaci odpadu, školy, školky…) a případně 

Fiche 6 Neproduktivní infrastruktura v krajině (lesní a polní cesty, stezky v lese a mimo 

les, odpočívadla…). Výše projektu je stanovena na 0,5 mil. Kč. Zastupitele starostka 

vyzvala k předkládání námětů. 

d. Starostka se zastupiteli probrala žádost o odchyt zbývajících koček na Kališti po doktorovi 

Kačerovi. Paní Durková upozornila, že dva kocouři jsou agresivní. 

e. Starostka ZO informovala, že na obec přechází kompetence ke stanovení výše úplaty za 

předškolní vzdělávání a za družinu. Dále v rámci reformy financování školství je návrh, 

že obec bude hradit nepedagogické pracovníky. S tímto návrhem obce nesouhlasí.  

f. Jiřina Jebousková upozornila, že nájemci KD netřídí odpad, je třeba je důrazně na tuto 

povinnost upozornit. 

g. Zdeněk Neťuka navrhl zvýšit ceny za pronájem KD. Starostka zastupitelům pošle ceník, 

případné navýšení se probere příště. 
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Přijatá usnesení ze zasedání zastupitelstva č. 14/2024 dne 10. 1. 2024 

 

1) Zahájení a schválení programu – provedla starostka Marie Kršková. ZO schválilo doplnění 

programu o následující body: 

a. Projednání žádosti o finanční příspěvek pro Domov důchodců Ústí nad Orlicí 

b. Projednání žádosti o finanční příspěvek pro Centrum sociální péče Města Ústí nad Orlicí 

c. Projednání žádosti o odkup p.p.č. 273/2 a části p.p.č 275/1, k.ú. Říčky u Orlického 

Podhůří. 

Výsledek hlasování: 7/0/0  

2) ZO schválilo ověřovatele zápisu Martu Folkovou a Vojtěcha Skalníka. Výsledek hlasování: 5/0/2  

3) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 150 000 Kč pro společnost 

HRUŠKA, spol. s r.o. za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Říčky 

v roce 2024. Výsledek hlasování: 7/0/0 

4) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar ve výši 240 000 Kč pro Zuzanu 

Štanglerovou za účelem udržení provozu prodejny potravin v obci, místní části Rviště v roce 2024. 

Výsledek hlasování: 7/0/0 

5) ZO projednalo a schvaluje darovací smlouvu na finanční dar pro Místní akční skupiny NAD 

ORLICÍ, o.p.s. Finanční příspěvek bude poskytnut ve výši 10 Kč/obyvatel. Výsledek hlasování: 

6/0/1 

6) ZO projednalo a schválilo darovací smlouvu pro Myslivecký spolek Orlické Podhůří. Finanční dar 

je poskytován ve výši 15 000 Kč na spolkovou činnost, především provozování mysliveckého 

kroužku. Výsledek hlasování: 7/0/0  

7) ZO projednalo a schvaluje mimořádnou odměnu starostce obce za vysoké pracovní úsilí spojené 

se zpracováním a  administrováním velkého počtu dotačních projektů v roce 2023 ve výši jedné 

měsíční odměny platné od 1. 1. 2024. V roce 2023 obec realizovala 13 dotačních projektů, pro 

které starostka zajištuje veškerou dotační administraci (zpracování žádostí o dotace, organizace 

výběrových řízení v režimu VZMR, zpracování žádostí o platbu a podávání zpráv v době 

udržitelnosti), zvláště u projektů financovaných z EU bylo zvykem si na tuto činnost najímat 

externí firmy. Výsledek hlasování: 6/0/1 

8) ZO projednalo žádost Domova důchodců Ústí nad Orlicí o poskytnutí finančního příspěvku 

z rozpočtu obce na provoz v roce 2024  a schvaluje finanční dar ve výši 30 000 Kč.  Výsledek 

hlasování: 7/0/0 

9) ZO projednalo žádost Centra sociální péče Města Ústí nad Orlicí o finanční spoluúčast na provozu 

pečovatelské služby pro rok 2024  a schvaluje finanční dar ve výši 19 250 Kč.  Výsledek 

hlasování: 7/0/0 

10)  ZO projednalo žádost manželů Svobodových o odkup části p.p.č. 273/2 a části p.p.č 275/1, k.ú. 

Říčky u Orlického Podhůří. Rádi by si zvětšili pozemek okolo chaty. Pozemek p. č. 273/2 tvoří 

přístup k lesnímu pozemku p. č. 275/1 a 194/1, který je v obecním majetku. Obec p.p.č. 273/2 

potřebuje jako přístupový pozemek za účelem těžby. ZO nesouhlasí s prodejem části p.p.č. 273/2, 

je ochotno uvažovat o prodeji malé části p.p.č.  275/1 k zarovnání pozemku. Výsledek hlasování: 

6/0/1 

11) Starostka ZO informovala o možnosti pořídit pro jubilanty novou knihu Orlickým rájem a okolím 

za cenu 260 Kč. ZO souhlasí s pořízením knihy jako dárku jubilantům Výsledek hlasování: 6/1/0 

 

 

Ověřovatelé zápisu: Marta Folková, Vojtěch Skalník 

 

 
Starostka: Marie Kršková                                                                                                                                                                                                                   


